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	Risk management includes the processes concerned with _______, _______ and _______ uncertainties during the project life cycle.

A. Utilizing, supporting, and determining

B. Quantifying, controlling and monitoring

C. Analyzing, monitoring and constraining

D. Analyzing, responding to and monitoring
	Управление рисками включает процессы, связанные с _____, _____ и ____ неопределенностей в течение жизненного цикла проекта

A. Использование, сопровождение и определение

B. Измерение, контроль и мониторинг

C. Анализ, мониторинг и ограничение

D. Анализ, реагирование и мониторинг
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	Assuming, that the ends of a range of estimates are (3 sigma from the mean, which of the following range estimates involves the least risk?

A. 30 ( 5 days

B. 22 - 30 days

C. Optimistic = 26 days, most likely = 30 days, pessimistic = 33 days

D. A and B are equivalent and are both less risky than C
	При условии, что граница диапазона оценок равна (3 сигма от среднего, какая из следующих оценок диапазона включает наименьший риск?

A. 30 ( 5 дней

B. 22 – 30 дней

C. Оптимистическая = 26 дней, наиболее вероятная = 30 дней, пессимистическая = 33 дня

D. А и B эквивалентны и обе менее рисковы, чем C
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	The three attributes of project risk are _______, _______ and ______.

A. What might happen, who it happen to and how much will it cost

B. Notification, frequency of relevant events, probability of occurrence

C. Risk cost, quality, control

D. Risk event, probability occurrence, the amount at stake
	Тремя атрибутами риска проекта являются ____, ____ и ____.

A. Что может случится, кто это сделал и сколько это стоит

B. Регистрация, частота соответствующих событий, вероятность наступления 

C. Стоимость риска, качество, контроль

D. Рисковое событие, вероятность наступления, влияние на проект
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	A risk is identified as what might happen to the _____ of the project.

A. Detriment

B. Schedule

C. Cost

D. Scope
	Риск определяется как что может произойти _____ проекта.

A. В ущерб

B. С расписанием

C. Со стоимостью

D. С содержанием
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	When is the project’s amount at stake the lowest?

A. Conceptual

B. Design

C. Close-out

D. Implementation
	В какой фазе проекта влияние рисков минимально?

A. Концептуальная
B. Планирование

C. Завершение

D. Исполнение
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	The goals of Risk Management are to ____ project risks and develop ___ that will reduce the risk events or take steps to avoid them altogether.

A. Identify, mitigation strategies

B. Purse, estimates

C. Assign, quality plans

D. Resolve, cost budgetary estimates
	Целями управления рисками является ____ риски проекта и разработка ____, которые уменьшат рисковые события или принятие мер по полному избеганию.

A. Идентифицировать, стратегий реагирования
B. Ограничить, оценок

C. Определить, планы качества

D. Разрешить, бюджетные оценки стоимости
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	A new project was initiated that involves new technology and subsequently has never been done before. What type of contract would the owner want to issue to reduce or eliminate as much risk, as possible?

A. Firm Fixed price

B. Cost plus fix fee

C. Cost plus incentive fee

D. Lump sum

E. A and D
	Инициирован новый проект, основанный на новой технологии и, соответственно, не исполнялся прежде. Какой тип контракта захочет использовать владелец для максимального уменьшения или устранения рисков?

A. Твердая фиксированная цена

B. Стоимость + фиксированное вознаграждение

C. Стоимость + гибкое вознаграждение

D. Оптовая сумма

E. A и D
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	The project manager of  a research and development contract is charged with building a new communication radar unit for a naval ship. The specifications limit the size to 8 feet. The current specifications for such a unit are excess of 15 feet. Before beginning the project, the project manager should:

A. Attempt to cancel the cost plus contract because the antenna just cannot be built to the specs.

B. Ignore the situation because no one has said the radar unit cannot be built to the specs.

C. Assess the probability of failing to meet the specs.

D. Start work immediately to get most of the hardware fabricated so it can be measured to determine the actual size of the completed unit.
	Менеджеру проекта, исполняющему исследовательский контракт, поставлена задача построить новый коммуникационное радарное устройство для морских судов. Спецификации ограничивают размеры до 8 футов. Современные спецификации подобных устройств превышают 15 футов. До начала проекта менеджер проекта должен:

A. Попытаться расторгнуть контракт «возмещение затрат плюс ...» потому, что антенна просто не может быть построена в соответствии со спецификациями

B. Игнорировать ситуацию, потому, что никто не сказал, что радарное устройство с такими спецификациями не может быть построено

C. Оценить вероятность несоблюдения спецификаций

D. Немедленно начать работу с целью получения большинства компонентов устройства, сборки и определения реальных размеров завершенного устройства
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	The project manager is evaluating the bids of two vendors. Both vendors offer to sell similar electronic components, which are integrated at the vendors site. To avoid the most risk, the project manager views such items as vendors’:

A. Price, sales volume, profit margin

B. Price, promised delivery, inspection schedule

C. Price, experience, delivery means

D. Experience, personnel skills, material control procedures
	Менеджер проекта оценивает предложения двух поставщиков. Оба вендора предлагают продать похожие электронные компоненты, которые интегрируются самим вендором.Чтобы избежать наибольшие риски, менеджер проекта изучает такие характеристики поставщика, как:

A. Цена, объемы продаж, прибыль

B. Цена, предлагаемые поставки, расписание проверок

C. Цена, опыт, способы поставок

D. Опыт, квалификация персонала, процедуры контроля материалов
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	What is the most accurate method of obtaining project information that can reduce the amount of risk?

A. Observations on the current project

B. Determining the risk by using brainstorming techniques

C. The use of historical data from previous projects that where similar in nature

D. Delphi technique
	Какой метод получения проектной информации, которая может уменьшить величину риска, является наиболее точным?

A. Изучение текущего проекта
B. Определение рисков путем мозгового штурма

C. Использование исторических данных похожих предыдущих проектов

D. Техника Делфи
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	The project budget has been finalized. Additional work has been discovered that was not planned for in the budget or project scope. Where could the funds be found to cover the newly discovered work here?

A. Contingency reserve

B. Project profit

C. Management reserve

D. Abandoning fund
	Разработка бюджета проекта завершена. Обнаружена дополнительная работа, незапланированная в бюджете или содержании проекта. Откуда могут быть взяты средства для покрытия дополнительной работы?

A. Страховой резерв
B. Прибыль проекта

C. Резерв управления

D. Другие фонды

	12
	As means of deflecting project risk, the project manager should consider:

A. Not implementing the project

B. The use of another project manager

C. Ignoring the risk

D. Insurance whenever possible
	С целью отражения риска проекта, менеджер проекта должен рассмотреть:

A. Не исполнять проект
B. Назначение другого менеджера проекта

C.  Игнорирование риска

D. Страховка по мере возможности
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	Which phase of the project Life cycle has the highest uncertainty?

A. Conceptual

B. Planning

C. Implementation

D. Termination
	Какая фаза жизненного цикла проекта имеет наибольшую неопределенность?

A. Концептуальная

B. Планирование

C. Исполнение 

D. Завершение
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	Which of the following fit the category of external risks?

A. Project delays, budget underruns

B. Regulatory, currency changes, taxation

C. Natural disasters, regulatory, design

D. Political unrest, budget overruns, size and complexity of the project
	Что из следующего относится к категории внешних рисков?

A. Задержки проекта, перерасходы бюджета

B. Законы, инфляция, налоги

C. Природные катаклизмы, законы, планирование

D.  Политическая нестабильность, перерасходы бюджета, размер и сложность проекта
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	The customer requests a change to the project that would increase the project risk. Which of the following would you do before the others?

A. Include the expected value of the risk in the changed cost estimate

B. Talk to the customer about the impact of the change

C. Analyze the impacts of the change with the team

D. Change the risk response plan
	Заказчик запрашивает изменение проекта, которое увеличивает риск проекта. Что из нижеследующего вы должны сделать ранее других действий?

A. Включить ожидаемую величину риска в измененную оценку стоимости

B. Обсудить с заказчиком влияние изменения

C. Проанализировать влияния изменения с командой

D. Изменить план реагирования на риски
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	Decision trees are best used for:

A. Determining the interaction of the amount at stake and the expected value

B. Association of the probabilities with the risk events

C. An illustration of how to see the interactions between decisions and the associated events

D. A flow chart, which determines the standard deviation of the risk event.
	Деревья решений наиболее подходят для:

A. Определения взаимовлияния величины и значимости риска

B. Связывания вероятностей с рисковыми событиями

C. Иллюстрации того, как увидеть взаимодействие решений и соответствующих событий

D. Диаграмма, определяющая стандартное отклонение рискового события
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	You are finding it difficult to evaluate the exact cost consequences of risks. You should:

A. Evaluate them on a quantitative basis

B. Evaluate them on a numerical basis

C. Evaluate them on a qualitative basis

D. Do not evaluate them at all
	Вы обнаружили проблемы с оценкой точной стоимости последствий рисков. Вы должны:

A. Оценить их количественно

B. Оценить их численно

C. Оценить их качественно

D. Не оценивать их вообще
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	A project of 2 million has an adverse event that has the probability of 50% of occurrence and a potential loss of $20,000. This represent an expected negative value of:

A. $100,000

B. $1,000

C. $100

D. $10,000
	Проект с бюджетом 2 миллиона имеет неблагоприятное событие с вероятностью наступления 50% и потенциальным убытком $20,000. Это представляет отрицательную ожидаемую величину в:

A. $100,000

B. $1,000

C. $100

D. $10,000
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	The assigned values of risk for a project is best accomplished through a structured methodology that ensures all project elements are evaluated. The project tool that is best suited for the structured analysis of the project is the:

A. Contract

B. Specification

C. Statement of work

D. Work breakdown structure
	Определение риска проекта лучше всего производится структурированной методологией, которая обеспечивает оценку всех элементов проекта. Проектным инструментом, наилучшим образом приспособленным для структурного анализа проекта, является:

A. Контракт

B. Спецификация

C. Содержание работ

D. Иерархическая структура работ (WBS)
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	The total amount of risk that is calculated for a project is found by:

A. Multiplying the sum of each of the risks times the amount at stake

B. Calculating the cumulative sum of the probability for each risk and multiplying this value times the consequence of occurrence of the risk events

C. Cannot be calculated since all risks are not known

D. The amount of project reserves available
	Суммарный риск проекта расчитывается путем:

A. Умножением суммы каждого риска на влияние

B. Вычислением накопленной суммы вероятности каждого риска и усножением этого значения на последствия наступления рисковых событий

C. Не может быть расчитан, так как все риски неизвестны

D. Величины имеющихся резервов проекта


	
	Education

Yes

No
Has an undergraduate degree

55%

45%

Has PMI certification

30%

70%


	Образование

Да

Нет
Имеет высшее образование

55%

45%

Имеет сертификацию PMI
30%

70%
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	What is the probability that a project manager in this corporation has an undergraduate degree and is PMP certified?

A. 16.5%

B. 31.5%

C. 13.5%

D. 24.75%
	Какова вероятность того, что менеджер проекта этой компании имеет высшее образование и сертификацию PMP?

A. 16.5%

B. 31.5%

C. 13.5%

D. 24.75%
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	What is the probability that a project manager is certified or has an undergraduate degree?

A. 65%

B. 75%

C. 85%

D. 50%
	Какова вероятность того, что менеджер проекта этой компании имеет сертификацию PMP или высшее образование?

A. 65%

B. 75%

C. 85%

D. 50%
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	What is the probability that a project manager is PMP certified but has no undergraduate degree?

A. 31.5%

B. 13.5%

C. 24.75%

D. 54%
	Какова вероятность того, что менеджер проекта этой компании имеет сертификацию PMP но не имеет высшего образования?

A. 31.5%

B. 13.5%

C. 24.75%

D. 54%
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	Bo calls his project team to quantify and assess the risks of their project. The benefits the team will gain from this exercise include all but which of the following?

A. Thoroughly understand the project, the associated risks and the impact of risks on all parts of the project

B. Develop risk mitigation strategies for dealing with issues identified

C. Ensure all identified risk issues are incorporated into project planning

D. Identify alternatives which may exist
	Бо (имя) просит команду проекта количественно оценить риски проекта. Преимущества, которые команда от этого получит, включает все, кроме чего:

A. Основательно понять проект, связанные с ним риски и влияние рисков на все части проекта

B. Разработать стратегии реагирования на риски для работы с идентифицированными проблемами

C. Убедиться, что все идентифицированные риски учтены в планировании проекта

D. Идентифицировать возможные альтернативы
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	Sensitivity analysis and brainstorming are two of many different methods to identify risk. What are the advantages of using sensitivity analysis?

A. The affects of variables within the project are well understood

B. It allows for independent answers

C. Management understands that there is a range of possible outcomes

D. It provides insight into the project that the PM may be lacking

E. A and c
	Анализ чувствительности и мозговой штурм являются двумя из многих методов идентификации рисков. Каковы преимущества использования анализа чувствительности?

A. Влияние переменных в проекте хорошо понятны

B. Он допускает независимые ответы

C. Руководство понимает, что есть диапазон возможных результатов

D. Он дает взгляд на проект, который менеджер может пропустить

E. A и C
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